
Referat fra landsmødet for Hal-Hockey d. 16. marts 2024 

 

Til stedet var 7 klubber fordelt på alle 3 regioner 

 

1) Valg af Dirigent 

Jørn Erik Simonsen fra Parasport Danmark blev valgt 

 

2) Valg af stemmetællere 

Frederik fra Ikast og Per fra Vejle blev valgt 

 

3) Referent 

Alex fra Thisted blev valgt 

 

4) Godkendelse af udvalgets beretning (Se bilag 1) 

Beretningen blev godkendt 

 

5) Forelæggelse af regnskabet  (Se bilag 2) 

Der blev spurgt til hvad der skete med overskuddet og om det ikke kunne bruges til Idrætsmaterialer. Pengene går 

tilbage til Parasport Danmark, da de kun må bruges til Administration/møder og kørsel 

 

6) Budget for 2025 Fremlægges (se bilag 3) 

Kursus beløbet blev hævet, da der var tale om at lave et træner kursus ud over det planlagte trin 2 kursus 

 

7) Indkomne forslag (se bilag 4) 

Forslaget fra idrætsudvalget blev enstemmig vedtaget. 

 

8) Handlingsplan for den kommende periode (Se bilag 5) 

Efter at Voksne blev tilføjet efter Børn og unge i første afsnit blev handlingsplanen godkendt 

 

9) Valg af udvalgsmedlemmer 

Jan fra Sønderborg, Alex fra Thisted og Claus fra Haslev blev genvalgt for 2 år. 

 

10)  Valg af repræsentant til Repræsentantskabet 

Jan fra Sønderborg blev valgt. Klubberne blev også opfordret til at deltage, da det er strukturændringer der skal 

stemmes om bl.a. nedlæggelse af breddeudvalget. 

 

11) Eventuelt 

Der var en del spørgsmål til det kommende FM, Haslev fik lov at bruge deres nye dommere i D & E rækken, da de 

ikke kan få så meget erfaring i deres egen region. Skolen vil være åben i dagtimerne, men lukket under festen inden 

til kl. 22.00 

 

Inden mødet var der snak om turneringsstrukturen nu hvor der bliver færre hold i regionerne. 

Der var enighed om er det som udgang punkt er træneren der prøver at indplacerer holdet i den rigtige række, og 

eller noget man aftaler i regionen. Automatisk op og nedrykning giver ikke nogen mening i rækker med 3-4 hold, 

eller færre. 

 

Især i D og E rækkerne ses nedgangen, mange af spillerne er så dårlige at de ikke kan klare lange ture / weekend 

stævner, hvilket giver færre hold til FM. Der blev foreslået et alternativ med et centralt placeret FM med kun 3 hold, 

en fra hver region.  Dette kunne få prisen på FM ned og samtidig give de dårlige D/E spillere bedre mulighed for at 

deltage, men det går jo så ud over det sociale i arrangementet, og det kan måske også gøre nogle fravælger det. 

Samtidig var der ikke nogen klubber i region 2 det var interesseret i at stå for FM hvert år.  Der var også snak om 

hvor mange klubber / hold der skulle være for at man kunne være en region. Udvalget kan evt. arbejde videre med 

alternative forslag.  



Bilag 1 

 

Udvalgets beretning 

 

Det er desværre ikke lykkes at få flere hold i turneringen. Status er at der det samme antal eller færre hold i de 

forskellige regioner. 

 

Vi har i idrætsudvalget hold 2 møder. I Maj hold vi fysisk møde, hvor blandt andet landsmødet og FM blev evalueret. 

Efter 2 år i træk at måtte give dispensation til dommere til FM, blev vi enige om at forslå den ændring vi skal stemme 

om senere Det er som følge af det voksende antal dommere der også er spillere og gerne vil dømme til FM. Vi valgte 

også ikke at udbyde Hockey til Festivalen i Frederikshavn. Vi så ikke det realistisk at der ville komme hold nok til en 

turnering, efter vi flere gang har måtte aflyse, og de hold der var med sidste gang på Sjælland ikke findes mere. Vi 

har talt om i stedet for at prøve at lave rene Hockey PR Stævner. Men det var sig, at det ikke er så let at finde 

bosteder / værksteder m.m. da Parasport ikke at adressekartotek til disse, og ikke alle kommuner vil oplyse dette. 

 

I november holdt vi en online møde for at få en samler status fra regionerne og følge op på FM planlægning  

 

Der udover har vi i september holdt et fælles Trin 1 dommer kursus med deltagere fra region 2 og 3 

  



Bilag 2 

 

Regnskab for Hal-hockey 2023 
   

 

   
Indtægter Bevilliget Udgifter 

   
Rammebeløb kr 9.135,78 kr 15.000,00 

 
Kursus kr 8.500,00   

Kontor / Administration  
  

kr 2.106,45 

Møder  
  

kr 2.109,88 

Kørsel  
  

kr 4.919,45 

Kursus      kr 8.500.00 

       

Balance 
   

kr 17.635,78   kr 17.635,78 

Regnskab for Hockey Materialekonto 2023 

    
Indtægter Udgifter 

      
Regionsindbetalinger  

 
Kr. 7.600,00 

 
Protestgebyr  Kr.   .250,00 

 
Medaljer & pokaler  

  
Kr. 9.860,58 

      

Balance 
   

Kr. 7.850,00 Kr. 9.860,58 

 

Indestående ved Årets start 
 

Kr.25.455,94 

Over/underskud 
  

Kr. 2.010,58 

Nuværende beholdning 
 

Kr. 23.445,36 

Bilag 3 

Oplæg til budget for 2025 

Administration 
  

kr 3.000,00 

Møder 
 

  
 

kr 6.000,00 

Kørsel 
   

kr 16.000,00 

    
kr 25.000,00 

     
Kursus 

   
kr 1.700,00 

 

  



Bilag 4 

 

Indkomne forslag 

Idrætsudvalget forstår følgende: 

§4.9 ændres fra ”En spiller, der ikke spiller ved FM’er kan godt være banedommer til FM” til ”En spiller må godt være 

banedommer ved FM, hvis denne har trin 2 kursus, og kun dømmer lavere end den række man selv spiller i.” 

Grundet til forslaget at der jo ikke er så mange klubber og dermed træner/dommere at trække på, men der til 

gengæld bliver flere spillere der også kan dømme. De sidste par år, har det været nødvendig at give dispensation til 

at de måtte dømme. Flere spiller har gerne villet dømmer. Oprindelige var reglen lavet for at spillerne skulle kunne 

koncentrere sig om at spille ved FM, men hvis de selv er med på gerne også at ville dømme, vil vi altså give lov til 

dette. 

 

Bilag 5 

HANDLINGSPLAN HALHOCKEY 

 

At drage børn/unge ind i hockey så tidligt som muligt, ved bl.a. at besøge Specialskolernes 

Landsidrætsstævner og Værkstedernes idræt dage hvis muligt, for at fortælle om klubber og 

turneringer, for at imødekomme afgangen af ældre spillere, og spillere, der har mistet interessen, 

samt udbrede viden om spillets regler, samt hjælpe ved opstart af klubber, hvis dette er  

 

At arbejde på at stoppe nedgangen i hold og fast det nuværende niveau eller forhåbentlig øge det. 

At afvikle turneringen med afsluttende FM inden udgangen af april måned. 

At indkalde ekspertbistand for rigtig indplacering i rigtig række, hvis der stadig er behov for det. 

At arbejde for at optage flere fysisk handicappede i turneringen. 

At vedligeholde og udvikle trænere/dommere ved at afholde dommerkurer efter behov. 

At opretholde og udvikle spillernes medvirken og indflydelse på turneringen og regelsæt 


